

Bestyrelsesmøde - Distrikt Sjælland

Tid	25. august 2025 kl. 17.30 – 20. 00
Sted	DCU lokaler, Idrættens Hus
Deltagere	Alexander Rosenfeldt (AR), Maria Irmig Pedersen (MIP), Ole Olsen (OO), Tabita Hartmann-Hansen (THH), Torben Ridder(TR), Thomas Schlüter(TS),
Afbud:	Benny Bo Nielsen (BBN), Mia Stjernby (MS)
Referent:	Maria Irmig Pedersen (MIP)

Punkt 1 **Godkendelse af dagsorden**

Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger.

Punkt 2 **Nyt fra formanden (MIP)**

- a. Per Hansen har valgt at træde ud af bestyrelsen.
BNN indtræder som medlem af bestyrelsen, da han er 1. suppleant.
MIP informerer DCU Idrættens Hus om ændringen.
- b. Tidtagere og kontaktperson
Fie fra DCU Idrættens Hus har lavet et par gode opslag med efterlysning af personer til tidtagning og nye kommissærer. Tak til Fie.
Vi er ved at få kørt de første to personer ind som tidtagere. Flere er velkomne, da der er mange weekender med løb.
MIP efterlyste en kontaktperson i bestyrelsen for tidtagere og indskrivning.
TS vil gerne være kontakt. MIP får informeret bemandingen
- c. Karantæne af rytter
Kommissærudvalget ønskede en skærpelse for en rytter med karantæne.
Det afslog distriktet. Der skal foreligge bedre dokumentation for en skærpelse.
THH laver et oplæg til action card.
Kort dialog om, hvorfor opgaven med skærpelse ligger i distriktet og om det bør være ordensudvalg eller disciplin udvalg.
- d. Bane-DM, manglende point
Der er kommet en henvendelse angående manglende point ved DM-bane, hovedsageligt junior DM.
MIP har været i dialog med DCU Idrættens Hus. DM har ikke været meldt ind til UCI og der kan derfor ikke gives point på bagkant.
MIP har bedt om optimering af proces og følger op.
- e. Sikkerhedsudvalg
TR har meldt sig til sikkerhedsudvalget, men har ikke hørt yderligere fra Morten Anderson. TR følger op.

Punkt 3 **Økonomi (TR)**

Økonomien er god og sund med et godt overskud.
Der mangler at blive afregnet for enkelte løb.

Koda-afgiften er betalt. Betales efter fordelingsnøgle i forhold til andelen af medlemmer; DCU og distrikterne for basismedlemmer. Evt. oplæg på ny fordelingsnøgle må komme distrikternes formænd og DCU's formand.
Distriktet ser den nuværende model som fair.

Punkt 4

Dommervogn (TR)

TR har kigget på mulighed for ny dommervogn. Der er fundet en kassebil, der også kan leve op til behov for tidtagere. Det er forventeligt at dommervognen kan holde de kommende 10 år. Det vil være en hjælp for klubberne, når den skal rundt til løb. Vi kører sæsonen ud med nuværende vogn og bruger efteråret på at flytte tingene over.

TR tager fat i Morten Breiner (Distrikt Jylland / Fyn) angående evt. Postnord-sponsorat på bilen.

Punkt 5

Løbsafholdelse for eliteklubber (landevej) (MIP)

a. Refleksioner fra løb – Politiet IF

Johannes Risbjerg fra Politiets IF fremsendte før sommeren refleksioner fra deres løb.

Yderligere nævnes fire kategorier, som blev lavet i 2009 af myndigheder og DCU, for afholdelse af cykelløb. De færreste er formentlig klar over disse eksisterer:

- i. Kategori I: Danmark Rundt, DM (elite), NM, VM og UCI-løb.
- ii. Kategori II: Løb med national elite, inviterede udlændinge, post cup o.l.
- iii. Kategori III: Øvrige licensløb, herunder børne-/ungdomsløb.
- iv. Kategori IV: Motionsløb.

THH: Hvis man vil arrangere cykelløb i dag, så skal der være en person ved hvert hjørne og indkørsel. Og det kan være svært. I det her tilfælde er løbet er lavet efter den godkendelse der ligger.

b. VHG som eliteklub

Vi har modtaget en henvendelse fra VHG, der ønsker at være eliteklub. Klubben kan dog ikke løfte opgave med løbsafholdelse. VHG vil i stedet hjælpe andre klubber med frivillige opgaver til andre løb.

VHG kan ikke godkendes som eliteklub, hvis ikke de lever op til løbsforpligtelsen.

Dialog bordet rundt, hvor talen også faldt på klubber og ryttere, der i forvejen er utilfredse med såkaldte 'free riders'.

Punkt til næste møde:

Skal der genindføres en bod for eliteklubber, der ikke lever op til løbsforpligtelsen.

c. Kalender 2026 og prioriteringer fra distrikt og sjællandske klubber

Et par klubber er gået sammen om samarbejde til løbskalender for næste sæson og hvordan de kan hjælpe hinanden. De vil invitere de øvrige eliteklubber til dialog.

TR: Forud for terminsplanlægning skal der involvering af DCU, distrikter og udvalg, så der koordineres samlet for disciplinerne, når UCI-kalender ligger klar; landevej, mtb, gravel og motion.

Det er presset med dobbelte løb og lange dage for tidtagere.

Dialog om andet setup med landevejsløb, afvikling og ruter, antal klasse og samkørsel.

THH, TR + David – laver terminsoplæg, planlægning.

- Punkt 6 BMX – ansøgning om støtte til rekruttering af nye medlemmer (AR)**
De sjællandske BMX-klubber er gået sammen om oplæg til video til rekruttering af medlemmer. Der opleves en voldsom medlemsnedgang og klubberne vil gerne tage hånd om. Det er udelukkende for bredde.
MIP: Det burde være en opgave for DCU, evt. under strategiske spor.
AR: Er enig, men DCU's økonomi bløder og der ikke vil komme penge fra den kant, og det ikke kan vente 1,5 år.
TR & THH: god ide og godt oplæg, hvor klubberne også selv bidrager med økonomi.
Enighed om at det kan der gives penge til projektet og at effekten skal evalueres.
- Punkt 7 Trygfonden, førstehjælp (MIP)**
Hvem skal løfte opgaven med at tilbyde medlemmerne at komme på førstehjælps kursus? Opgaverne skal defineres, evt. af David.
Der ligger en koordinerende opgave med at indberette økonomi til Trygfonden, koordinere med deltagere m.v.
Distriktet mener ikke opgaven skal løftes af David, da det er en opgave på tværs af distrikterne, medlemmer og kommissærer. Opgaven bør løftes i DCU-IH - alternativ en frivillig.
MIP orienterer Niels Bo & MA.
- Punkt 8 Tøj, orientering (TR)**
TR har møde med Sportifyed i denne uge, hvorefter der er tøj til bemandingen for tidtagere, indskrivning og distriktets bestyrelse.
- Punkt 9 Eventuelt**
- a. Future Racing
Der har ikke været afholdt evaluering. MIP har været i dialog med klubberne og meldt feedback ind.
MIP rykker CPH Sprint for en dato til evaluering. TR, MIP og David skal deltage
MIP oplyste, at der var henvendelser om manglende medaljer til et par ryttere. Umiddelbart var der ikke kendskab til, hvor de resterende blev af.
 - b. Rygnummer (TS)
Der bør bestilles rygnumre til cross-sæsonen.
TS sætter i værk
 - c. Efterårsmøde er planlagt til onsdag den 29. oktober 17.30-20.00
MIP booker og bestiller forplejning.
Klubberne inviteres og vil foregå i IH. Tilmelding via Sportstiming
 - d. Cross termin
Cross udvalget har sendt en mail ud til alle klubberne med frist 31.8.
For distriktet er det Sorø og Slagelse, der er vendt retur.

Næste møde: mandag den 29. september 2025.